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DAMES EN HEREN,

De commissie voor Cultuur, Media en Sport be-
handelde op 14 juni 2000 het voorstel van resolutie
betreffende het aanbod van sportinfrastructuur in
de faciliteitengemeenten rond Brussel.

1. Inleidende uiteenzetting door de heer Luk Van
Nieuwenhuysen, indiener van het voorstel  van
resolutie

De heer Luk Van Nieuwenhuysen stelt dat de heer
Bert Anciaux, Vlaams minister van Cultuur, Jeugd,
Brusselse Aangelegenheden en Ontwikkelingssa-
menwerking enkele weken geleden heeft bevestigd
dat eind 2000 een evaluatie wordt gemaakt van het
actieplan voor de Vlaamse Rand, dat tijdens de vo-
rige legislatuur tot stand kwam om de Vlaamse
aanwezigheid en het Vlaams karakter van de
Vlaamse Rand rond Brussel in stand te houden.
Volgens spreker heeft dit plan te weinig resultaten
opgeleverd, en moet het worden bijgewerkt. De
omkadering van de Nederlandstalige sportbeoefe-
naars laat immers sterk te wensen over.

De heer Luk Van Nieuwenhuysen stelt dat een
aantal anderstaligen in de Rand bereid zijn zich te
integreren, en hun kinderen Nederlandstalig on-
derwijs te laten volgen. Na de schooluren hebben
deze kinderen echter weinig mogelijkheden om
Nederlands te spreken. Dit kan gedeeltelijk wor-
den opgevangen door het verenigingsleven. Dank-
zij de gemeenschapscentra bestaat er in de Rand
een vrij ruim Nederlandstalig sociaal-cultureel aan-
bod. Het aanbod aan Nederlandstalige sportclubs
is echter onvoldoende. Volgens spreker betekent
dit dat zowel Nederlandstalige als anderstalige
sportbeoefenaars zich tot de Franstalige clubs moe-
ten wenden, wat de verfransing in de Rand ver-
sterkt. Spreker stelt vast dat Franstaligen en an-
derstaligen niet worden aangezet tot integratie,
maar dat de Vlaams-Brabantse bevolking zich
moet aanpassen aan de inwijkelingen.

De heer Luk Van Nieuwenhuysen merkt op dat er
in de Rand wél voldoende Franstalige clubs zijn,
onder meer dankzij de steun van de gemeentebe-
sturen en de subsidies die de Franse Gemeenschap
via VZW’s toekent aan de Franstaligen in de Rand.
Spreker haalt het voorbeeld aan van Linkebeek,
waar de Franstalige hockeyclub een jaarlijkse sub-
sidie van 250.000 frank van de gemeente ontvangt,
terwijl de Vlaamse judoclub slechts 12.000 frank
krijgt.

Voorts stelt de heer Luk Van Nieuwenhuysen vast
dat de informatie over het Nederlandstalig sport-

aanbod, die onder meer door Bloso ter beschikking
wordt gesteld, door toedoen van de Franstalige ge-
meentebesturen niet altijd doorstroomt naar de be-
volking. Bovendien hebben niet alle gemeenten in
de Rand een Nederlandstalige sportraad. Waar die
wel aanwezig is, wordt er niet altijd rekening mee
gehouden. De indiener citeert uit Op ‘t Randje van
april 2000, dat wordt gepubliceerd door de VZW
De Rand : "De gemeentebesturen in de zes kunnen
niet worden verdacht van een overdreven onder-
steuningsbeleid naar het plaatselijke verenigingsle-
ven toe. Dit heeft men bij onze vrienden van de
sportraden ook al door. Daarbovenop hebben deze
besturen een extreme watervrees om met de pro-
vincie of de Vlaamse Gemeenschap in zee te gaan,
zodat ook de sportverenigingen uit de zes het
meestal alleen moeten zien te rooien. Gelet op het
aantal kinderen en jongeren dat lid is van een
sportclub, heeft ook de jeugd alle belang bij een
bloeiend lokaal sportverenigingsleven".

De heer Luk Van Nieuwenhuysen vindt het belang-
rijk dat in de Rand een Nederlandstalig sportaan-
bod wordt gepromoot. Ten eerste heeft de autoch-
tone Vlaamse bevolking evenzeer als de Vlamin-
gen elders het recht op eigen sportactiviteiten. Ten
tweede kunnen Franstaligen zich via deelname aan
Nederlandstalige sportactiviteiten integreren in
Vlaams-Brabant.

De indiener pleit voor een stapsgewijze benade-
ring, waarbij eerst de behoeften aan sportinfra-
structuur en Nederlandstalige sportactiviteiten
worden bepaald, en vervolgens een voldoende
groot Nederlandstalig sportaanbod wordt uitge-
bouwd, eventueel in samenwerking met de provin-
cie Vlaams-Brabant.

2. Bespreking

De heer Joachim Coens dringt erop aan dat de
heer Johan Sauwens, Vlaams minister van Binnen-
landse Aangelegenheden, Ambtenarenzaken en
Sport bij Bloso de inventaris van de sportinfra-
structuur opvraagt, en die aan de commissieleden
bezorgt. Spreker herinnert eraan dat deze inventa-
ris reeds door de commissieleden werd gevraagd
bij de begrotingsbespreking en bij de begrotings-
controle, maar dat de inventaris toen nog niet klaar
was. Spreker vindt voorliggend voorstel van resolu-
tie te voorbarig. Hij wil eerst via de inventaris van
Bloso meer duidelijkheid krijgen over de blinde
vlekken in het bestaande aanbod.

Mevrouw Margriet Hermans sluit zich hierbij aan.
Voorts vraagt ze zich af of er wel een verband be-

3 Stuk 107 (1999-2000) – Nr. 2



staat tussen het aanbod aan sportinfrastructuur en
het aantal Nederlandstalige sportclubs. Volgens
spreker is het mogelijk dat er voldoende sportin-
frastructuur is, maar dat er niet voldoende Neder-
landstalige sportclubs initiatieven nemen.

De heer Luk Van Nieuwenhuysen antwoordt dat
het niet de bedoeling is om enkel een inventaris op
te stellen van de bestaande sportinfrastructuur,
maar wel om een overzicht te krijgen van de be-
hoeften aan sportinfrastructuur én sportactivitei-
ten. Voorliggend voorstel van resolutie is ingege-
ven door het te beperkt aanbod aan Nederlandsta-
lige sportclubs, sportinfrastructuur en sportactivi-
teiten in de Vlaamse Rand, waardoor Nederlands-
talige kinderen en allochtone kinderen die bereid
zijn zich te integreren in de Vlaamse Gemeen-
schap, gebruik moeten maken van Franstalige ini-
tiatieven. Dit werkt de verfransing van de Rand in
de hand. Spreker merkt op dat het juist een van de
doelstellingen van de Vlaamse regering is om deze
verfransing tegen te gaan.

3. Stemming

Het voorstel van resolutie betreffende het aanbod
van sportinfrastructuur in de faciliteitengemeenten
rond Brussel wordt verworpen met vijf stemmen
tegen 2 bij 1 onthouding.

De verslaggever, De wnd. voorzitter,

Julien LIBRECHT Dany VANDENBOSSCHE
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